

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' DR. NORAINI BINTI AHMAD
[PARIT SULONG]**

TARIKH : 22.03.2017

SOALAN : 42

Dato' Dr. Noraini Binti Ahmad [Parit Sulong] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan adakah gejala rasuah di Negara terkawal secara menyeluruh berdasarkan statistic tangkapan oleh SPRM kian meningkat sejak tahun 2013 serta kedudukan ke-55 dalam Indeks Persepsi Rasuah (CPI) berbanding kedudukan ke-50 pada tahun 2015 dan apakah usaha yang telah dilakukan oleh kerjasama pelbagai pihak dalam menangani rasuah di negara.

**JAWAPAN: YB SENATOR DATUK PAUL LOW SENG KUAN
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

Peningkatan statistik tangkapan Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) menunjukkan peningkatan tindakan yang dijalankan oleh SPRM di bawah aktiviti penguatkuasaan Akta SPRM 2009.

Sebaliknya, indeks CPI merupakan pengukuran persepsi rasuah yang tidak menggambarkan tahap sebenar rasuah di negara-negara yang dikaji, termasuk Malaysia. Penurunan kedudukan Negara dalam indeks CPI bukanlah gambaran tepat situasi dan tahap rasuah di Malaysia. Bagaimanapun, gejala rasuah adalah terkawal walaupun terdapat peningkatan di dalam tangkapan yang dilakukan oleh SPRM dewasa ini.

Tuan Yang di-Pertua,

Di bawah Program Transformasi Kerajaan (GTP) yang menetapkan agenda memerangi rasuah sebagai Bidang Keberhasilan Utama Nasional (GTP) ketiga, pelbagai usaha pencegahan rasuah telah dilaksanakan oleh pelbagai pihak yang turut merangkumi inisiatif-inisiatif berikut:

1. Penubuhan Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) bagi menggantikan Badan Pencegahan Rasuah (BPR) pada tahun 2009 yang bertujuan untuk meningkatkan kecekapan, keberkesanan, kebebasan dan ketelusan tindakan pencegahan rasuah di Malaysia
2. Penubuhan 14 buah Mahkamah Sesyen Khas Jenayah Rasuah diseluruh negara yang berperanan memberi keutamaan kepada penyelesaian kes-kes rasuah. Mewujudkan Pangkalan Data Pesalah Rasuah yang boleh diakses oleh orang awam di web sesawang SPRM selama 3 tahun bagi tujuan memberi pengajaran dan kesedaran kepada pesalah rasuah dan peringatan kepada mereka lain.
3. Penguatkuasaan Akta Perlindungan Pemberi Maklumat 2010 yang memberi perlindungan kepada pemberi maklumat daripada

tindakan yang memudaratkan akibat membuat aduan/menyalurkan maklumat mengenai kelakuan tidak wajar pegawai badan awam di agensi-agensi penguatkuasaan.

4. Penubuhan Unit Integriti di semua agensi awam di bawah arahan Pekeliling Perkhidmatan Awam Bil.6 Tahun 2013 bagi menyatupadukan inisiatif-inisiatif penginstitutionan integriti berdasarkan enam fungsi teras iaitu tadbir urus, pengukuhan integriti, pengesanan dan pengesanan, pengurusan aduan, pematuhan dan tatatertib.
5. Memasukkan elemen pembelajaran anti-rasuah ke dalam buku teks sekolah.
6. Mekanisme Corruption Risk Management (CRM) bagi membantu organisasi mengenalpasti risiko-risiko rasuah, salah guna kuasa dan penyelewengan serta seterusnya menghasilkan pelan penurunan risiko rasuah yang sistematik, sehingga mewujudkan tadbir urus terbaik yang boleh menutup ruang dan peluang rasuah, salah guna kuasa serta penyelewengan.
7. Integrity Assessment Tool (IAT) bagi menilai tahap integriti dengan mengenal pasti jurang dan halangan yang dihadapi oleh organisasi bagi mencapai standard etika yang tinggi.
8. Malaysian Integrity Profile (MIP) yang menilai secara psikometrik samada pemohon atau pekerja sedia ada boleh dipercayai untuk bertindak dengan berintegriti demi kepentingan organisasi.
9. Modul Integriti Agensi Penguatkuasaan yang sesuai diguna pakai oleh semua agensi penguatkuasaan termasuk Pihak Berkuasa Tempatan (PBT).

Tuan Yang Di-Pertua,

Berikut adalah inisiatif pencegahan rasuah terbaru yang dilaksanakan oleh SPRM:

1. Ikrar Bebas Rasuah (IBR) secara sukarela atas kapasiti individu para pemimpin dan warga organisasi, untuk memastikan setiap individu yang menandatangani ikrar tersebut akan lebih bertanggungjawab dalam melaksanakan tugas mereka dan menjauhkan diri daripada sebarang perlakuan rasuah selama mereka memegang jawatan tersebut.
2. Rangkaian Kerjasama Strategik di antara SPRM, Bank Negara Malaysia (BNM) dan Lembaga Hasil Dalam Negeri Malaysia (LHDN), dalam usaha menyeluruh untuk membendung dan memperkukuhkan tindakan penguatkuasaan undang-undang terhadap jenayah rasuah, penyalahgunaan kuasa dan pengelakkan sistem percukaian negara. Melalui Kerjasama Strategik ini, mana-mana individu yang terlibat dengan jenayah rasuah dan salah guna kuasa bukan sahaja akan diambil tindakan di bawah Akta Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia 2009 [Akta 694] dan Akta Pencegahan Pengubahan Wang Haram dan Pencegahan Pembiayaan Keganasan dan Hasil Daripada Aktiviti Haram 2001 (Akta 613), tetapi juga akan turut diambil tindakan di bawah Akta Cukai Pendapatan 1967 [Akta 53],

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN

TARIKH : 22 MAC 2017.
[RABU]

DARIPADA : YB.IR. SHAHARUDDIN BIN ISMAIL
[KANGAR]

SOALAN :-

YB. Ir. Shaharuddin Bin Ismail [Kangar] minta **MENTERI KESEJAHTERAAN BANDAR, PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN** menyatakan setakat manakah komitmen Kementerian bagi mengekalkan pemasangan kamera litar tertutup atau CCTV di bawah program Bandar Selamat untuk mengurangkan kadar kes jenayah di kawasan tertentu dan sejak 2013 sehingga sekarang, berapakah jumlah CCTV dipasang bagi PBT di Perlis.

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) dengan kerjasama Polis Diraja Malaysia (PDRM) dan Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) melalui inisiatif *National Key Result Area* (NKRA) Mengurangkan Jenayah di bawah Program Bandar Selamat telah melaksanakan Projek Pemasangan Kamera Litar Tertutup (CCTV) Fasa 1 dan Fasa 2 dengan bilangan sebanyak 992 CCTV di 45 PBT di seluruh Malaysia. Daripada jumlah tersebut, 496 CCTV Fasa 1 tidak beroperasi buat masa ini kerana kontrak perkhidmatan telah berakhir pada 31 Mac 2016. KPKT baru-baru ini telah mendapat kelulusan daripada Kementerian Kewangan untuk menyambung semula kontrak CCTV Fasa 1 tersebut dan dijangka akan dapat beroperasi bermula pada bulan September 2017.

Manakala bagi program CCTV Fasa 2 yang melibatkan 496 CCTV di 25 kawasan PBT, ianya telah bermula pada 28 November 2013 hingga 27 November 2019.

Projek pemasangan CCTV ini dilaksanakan di kawasan *hot spot* jenayah yang telah dikenalpasti oleh PDRM yang mempunyai bilangan jenayah yang lebih tinggi di seluruh Negara bagi mengurangkan jenayah jalanan. Namun begitu, kawasan *hot spot* jenayah serta lokasi pemasangan CCTV ini yang dikenalpasti oleh pihak PDRM tidak termasuk kawasan PBT di negeri Perlis.

Kebelakangan ini beberapa PBT telah memohon bantuan peruntukan daripada KPKT untuk menyelenggara CCTV yang asalnya telah dipasang dan dibiayai sendiri oleh PBT berkenaan. Maka bermula tahun 2018, KPKT bercadang untuk memohon peruntukan bagi membantu PBT-PBT menyelenggara CCTV sesuai dengan peranannya yang bukan sahaja untuk membantu PBT dalam memantau perkhidmatan perbandaran tetapi juga membantu dalam mencegah jenayah. Walau bagaimanapun, peruntukan tersebut adalah tertakluk kepada kelulusan oleh Kementerian Kewangan.

Pemasangan CCTV bukanlah satu-satunya cara untuk membendung jenayah sebaliknya PBT digalakkan bekerjasama dengan pihak PDRM dalam menentukan langkah-langkah yang sesuai untuk mencegah jenayah seperti rondaan penduduk, meningkatkan tahap pencahayaan bandar, membina penghalang (*barrier*) antara laluan kenderaan bermotor dan pejalan kaki, pemasangan cermin di lokasi *blind spot* (*safety mirror*) dan sebagainya.

Kementerian Kesejahteraan Bandar,
Perumahan dan Kerajaan Tempatan

Mac 2017